
Komisia školstva a mládeže pri MsZ v Kremnici 
 

Z Á P I S N I C A 
 zo zasadnutia komisie školstva a mládeže zo dňa 19. 02. 2020 

 
Prítomní: Členovia komisie a hostia podľa priloženej prezenčnej listiny 
 
Program zasadnutia: 
1. Otvorenie 
2. Termín zápisu detí do MŠ 
3. Rozpočtové požiadavky škôl a školských zariadení v roku 2020 
4. Rôzne 
5. Záver 
 
K bodu č. 1: Predseda komisie Mgr. Sekaj privítal prítomných členov komisie, hostí 
a oboznámil ich s programom. 
 
K bodu č. 2: Mgr. Gretschová informovala členov komisie, že zápis do MŠ bude prebiehať       
od 25. 04. do 15. 05. 2020. 
 
K bodu č. 3: Mgr. Sekaj konštatoval, že riešenie financovania originálnych kompetencií 
v oblasti školstva je preberanou témou už celé roky. 
Ing. Nováková informovala, že situácia v podielových daniach je pre tento rok 
komplikovanejšia, pretože kým v minulom roku bolo z ministerstva financií doposlané 
z vyššieho výberu daní mestu ešte 270 000.-€, tento rok môžeme počítať len s 11 000.-€. 
Situácia je preto taká, že ak chceme a potrebujeme zvýšiť v niektorej položke výdavky, musíme 
ich z inej položky zobrať. Kým v iných mestách sa zvyšovali dane, v Kremnici nie, je potrebné 
pracovať so schváleným rozpočtom. Všetky požiadavky do 1. zmeny rozpočtu sústredila avšak 
Bez zmien v iných položkách nie je nateraz možné 1. zmenu postaviť. 
Mgr. Art. Žufka sa informoval, ako sa oni ako riaditelia majú k tejto situácii postaviť.  
Mgr. Kríž konštatoval, že investujú do zariadení a originálnych kompetencií, na ktoré by mali 
byť vyčlenené peniaze z mesta aj iné zdroje. 
Mgr. Weis konštatoval, že výška podielových daní na školstvo je v takom rozsahu aj preto,        
že v meste fungujú súkromné školy a školské zariadenia a bez nich by mesto dostalo menej 
finančných prostriedkov v podielových daniach. Upozornil na skutočnosť, že Mgr. Gretschová 
vo svojich materiáloch, ktoré zaslala členom komisie nesprávne uviedla výšku finančných 
prostriedkov, ktoré sú v podielových daniach určené na školstvo. 12%, ktoré mám možnosť 
mesto zadržať súkromným zariadeniam, nezahrnula do celkovej sumy. Ďalej pre ZŠ Pavla 
Križku zahrnula aj prostriedky určené na dolnú telocvičňu, ktorú škola vedie účtovne avšak tá 
patrí mestu.      
Viceprimátorka povedala, že napríklad v Žiari nad Hronom sú vlastné príjmy prevádzané na 
mesto a mesto rozhoduje o ich ďalšom použití. 
Mgr. Art. Žufka povedal, že obdobne je to aj v Handlovej, kde mesto rozhoduje o ďalšom 
použití vlastných príjmov a tie sú použité len na zaplatenie nedoplatkov v školách a školských 
zariadeniach. On má v rozpočte pridelených 5 000.-€, ktoré využíva na opravu budovy a do 1. 
zmeny zahrnul len nutné navýšenie na mzdové prostriedky. 



Mgr. Kríž skonštatoval, že ak by bola situácia taká, že mesto bude hospodáriť s vlastnými 
príjmami škôl, stratila by sa motivácia využívať zverené budovy na prenájom a následne            
by sa museli zvýšiť poplatky za využívanie napr. telocvične aj pre CVČ a iné subjekty. 
Mgr. Weis ďalej uviedol, že rozhodovanie o využívaní vlastných príjmov priamo riaditeľmi 
škôl a školských zariadení im bolo zverené z dôvodu, aby sa na mestskom úrade ušetrili 
finančné prostriedky na zamestnanca, ktorý by to mal v kompetencii. 
Viceprimátorka skonštatovala, že v období, keď hospodárenie s vlastnými príjmami bolo 
v kompetencii mestského úradu, malo mesto väčší prehľad o tom, ako sa s nimi nakladá. 
Mgr. Kríž povedal, že  oni majú v účtovníctve každé jedno euro zdokladované.  
Mgr. Sekaj upozornil, že kuchárkam sa nezvyšovali dlhodobo platy a spolu s vychovávateľkám 
pracujú len za základný plat bez odmien a osobných príplatkov.  
Viceprimátorka upozornila, že bude treba zvážiť, či nemáme na počet detí v školách 
a školských zariadeniach viac zamestnancov, ako by sme mali mať.  
Mgr. Weis povedal, že asi 15 rokov dozadu bola vypracovaná analýza zlučovania škôl, kde sa 
robil rozbor koľko finančných prostriedkov by sa ušetrilo zlúčením škôl. Výsledok bol taký,     
že úspora by bola minimálna. V prípade, že mesto pristúpi k takémuto kroku, rád by bol 
prítomný pri prepočtoch. 
Mgr. Sekaj informoval, že podľa informácie od zamestnankyne z hygieny sú prevádzkové 
náklady rentabilné až pri oveľa väčšom počte stravníkov. Keďže v meste je vyťaženosť ŠJ         
na 80 %, nebolo by rozumné zlučovať ich. V školách, pri ktorých zatvorili školské jedálne, ich 
znova otvárajú. 
Mgr. Zlatošová povedala, že zlučovanie škôl bolo dobré urobiť v tom aktuálnom období, keď 
bolo viacero pedagógov v dôchodkovom veku. Od toho obdobia sa zmenil aj systém 
vyučovania, je veľa delených hodín. Teraz by sa muselo pristúpiť k prepúšťaniu. Ani 
zlučovanie jedální by nebol dobrý krok, pretože sa to neoplatí kvôli zvýšeným nákladom             
na možnosť prepravy stravy a aj po hygienickej stránke by s tým boli problémy. 
Mgr. Žufka sa opýtal o koľko budú musieť riaditelia znížiť svoje rozpočty. 
Mgr. Gretschová povedala, že do rozpočtu sa budú musieť vlastné príjmy zapojiť                             
do prevádzkových nákladov, keďže ich zapojenie do mzdových nákladov je komplikované, 
avšak o tú sumu treba následne znížiť bežné výdavky požadované od zriaďovateľa. 
Mgr. Sekaj povedal, že máme finančné prostriedky v takej výške vďaka tomu, že máme veľa 
detí v školách a školských zariadeniach a zmeny v rozpočtoch sa budú musieť urobiť. 
 
K bodu č. 4 
 
K bodu č. 5: Mgr. Sekaj sa poďakoval prítomným za účasť. 
 
 
V Kremnici 26. 02. 2020 
 

Zapísala: Mgr. Zuzana Gretschová   Predseda komisie: Mgr. Alexander Sekaj 

       Overovateľ: Mgr. Peter Weis 


